
  

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2024-02-28 

 

 

 

 

 

Integrationsrådet 

 

 

Tid 
Onsdagen den 28 februari 2024 kl. 13 - 16 

Plats 
Arbetsmarknadsenheten, Verkstadsgatan 3 

Omfattning 
§§ 1 – 9 

Närvarande 
Dzenita Abaza (S) Kommunstyrelsen, digitalt 
Olle Olson (M) Nämnden för integration och arbetsmarknad 
Jenny Melander (S) Nämnden för integration och arbetsmarknad 
Mahmoud Hindawi Rädda Barnen 
Emmelie Wallgren Rädda Barnen 
Isabelle Hall Wilkens Skälby 4H 
Peter Lindebring Axel Weüdelskolan 
Zainab Huro  Axel Weüdelskolan 
Pontus Brandstedt Axel Weüdelskolan 
Diane Balck  Axel Weüdelskolan  
Gun Torstensson  Kvinno- och ungdomsjouren 
Charlotte Waldem Kvinno- och ungdomsjouren 
Peter Åkesson  Röda Korset 
Bente Transö  Friluftsfrämjandet 
Ileana Alidzanovic NBV Sydost 
Tobias Jonsson NBV Sydost 
Per Sjölin  Fryshuset 
Susanne Lundström Kalmar Stadsmission 
Jenny Mathew Länsstyrelsen Kalmar län 
Zeynab Mohamed  Länsstyrelsen Kalmar län 
Sara Dahlin  Vikab 
Hillevi Österbo Kommunledningskontoret 
Carolina Andersson Kommunledningskontoret 
Angelina Aravena Kultur- och fritidsförvaltningen 
Zejfa Buljugic Utbildningsförvaltningen 
Joanna Talundzic Kommunledningskontoret 
Stina Nordström Kommunledningskontoret   
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§ 1 Inledning 
Olle Olson inledde och hälsade alla välkomna till årets första möte med fokus 
på aktuell lägesbild och diskussion om rådets arbete under 2024. Alla deltagare 
presenterade sig.  
 

§ 2 Presentation från Länsstyrelsen om nuläget i länet och 
Kalmar kommun 
Jenny Mathew och Zeynab Mohamed från Länsstyrelsen inledde med en 
beskrivning av Länsstyrelsens uppdrag och arbetsområden. Därefter lämnades 
en lägesbild av arbetet med nyanlända.  
 
Över 1 miljon människor sökte asyl i Europa under 2023 men utvecklingen går 
åt motsatt håll i Sverige med färre antal asylsökande. I januari 2024 var 641 
personer i länet inskrivna i Migrationsverkets mottagningssystem (varav 134 
asylsökande). Siffran inkluderar inte barn. När det gäller ensamkommande barn 
tar Kalmar kommun fler andelstal än kommuner med mindre resurser.  
 
När det gäller skyddsbehövande enligt massflyktsdirektivet  
finns det en hög beredskap länet för att ta emot dem. Den totala kvoten för 
länet under 2024 är 168 personer.  
 
När det gäller antalet anvisade nyanlända ville Länsstyrelsen uppmärksamma 
rådet på länets sjunkande mottagande i relation till framtida utmaningar kring 
befolkningstillväxten, länets åldrande befolkning, samt det faktum att fler 
utrikesfödda flyttar från länet än till länet. Vad ställer det minskade 
mottagandet för krav på integrationsarbetet? 
 
Vidare nämndes den nya integrationsstrategin för länet som syftar till att främja 
samverkan. 33 aktörer är med i samverkan i dag och deltagare i rådet 
välkomnades att ansluta sig.  
 
Avslutningsvis aviserades möte med Integrationsråd Kalmar län den 24 
oktober på temat jämlik hälsa mellan inrikes och utrikes födda invånare i länet.  
 
Dzenita Abaza uppmanade Länsstyrelsen att i arbetet med strategin lyssna mer 
på kommunernas behov, till exempel när det gäller utrikesfödda kvinnor och 
ungdomar. Länsstyrelsen bekräftade att utrikesfödda kvinnor är prioriterade 
under 2024.  
 
En fråga ställdes om vad de som flyttar från länet anger för skäl. Länsstyrelsens 
bild, som delades av Integra, är bristen på jobb, bostad, socialt sammanhang 
samt att storstäder lockar generellt.  
 
Informationen lades till handlingarna.  
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§ 3 Presentation från Integra om nuläget i Kalmar kommun 
Carolina Anderson inledde med att svara på frågan om hur många som 
kommit från Ukraina de senaste åren (2022: 104, 2023: 67).  
 
Under 2023 fick 425 personer stöd av Integra. Några har avslutat kontakten 
och den aktuella siffran är nu 335. Kalmar tog emot 122 personer under 2023. 
Inga av dessa var kvotflyktingar då Migrationsverket på grund av det osäkra 
omvärldsläget inte kunnat åka på uttagningsresor.  
 
Anvisningstalen för 2024 är 32 flyktingar och 52 skyddsbehövande.  
 
Carolina redogjorde för de nya instruktionerna till Migrationsverkets för uttag 
av kvotflyktingar. Kvinnor och hbtqi-personer ska prioriteras och det ska 
finnas en välgrundad prognos för integration i det svenska samhället. 
Egenskaper som ska beaktas är bland annat arbetslivserfarenhet, utbildning 
och värderingar hos den enskilde som har betydelse för att integreras i det 
svenska samhället. En fråga ställdes om hur uttagningen går till för att 
säkerställa egenskaper och värderingar, och svårigheter kopplade till detta. 
Carolina berättade att formulär och djupintervjuer är metoder som används. 
För de som väljs ut finns förberedande insatser för att bo i Sverige. Carolina 
tipsade även om Information om Sverige som finns som app och på webben 
och kvalitetssäkrad på flera språk.  
 
När det gäller bosättning står Kalmar kommun inledningsvis som garant på 
hyreskontrakt med målet att hyresgästen ska ta över kontraktet när 
fastighetsägarens krav uppfylls. 29% av kontrakten togs över av hyresgästen 
under 2023. 
 
Integra försöker följa upp de personer som avslutat etableringsprogrammet. 10 
av 36 personer (28%) gick under 2023 vidare till arbete eller studier.  
 
Avslutningsvis nämndes EU:s asyl- och migrationspakt som kan förväntas få 
effekt på Sveriges arbete och mottagande, liksom förslag till nytt nationellt 
integrationspolitiskt mål och skärpta regler för arbetskraftsinvandring.   
 
Olle Olson ställde en fråga om hur de som kommer till Sverige resonerar kring 
att stanna eller återvända. Carolina berättade att de allra flesta inledningsvis är 
inställda på att åka tillbaka till sitt hemland, undantaget kvotflyktingar. Men ju 
längre tiden går desto mer naturligt blir det att etablera sig i Sverige.  
 
Dzenita Abaza ställde en fråga om väntetiden till SFI som enligt Carolina är ett 
par månader.  
 
Informationen lades till handlingarna.  

§ 4 Information om projektet Tjej  
Charlotte Waldem från Kvinno- och ungdomsjouren berättade om projektet 
TJEJ som pågått i 1,5 år och avslutades i februari 2024. Integra har varit 
projektägare och projektet har letts av Kvinno- och ungdomsjouren Kalmar. 
Syftet var att ta fram ett metodmaterial för att hjälpa, stödja och förenkla 
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etableringen av unga tjejer i Sverige, då samhällsorienteringen för nyanlända 
inte är anpassade för unga.  
 
Målet har varit att nyanlända utrikesfödda tjejer (13 – 29 år) ska: 

• få ökad kunskap 

• känna större egenmakt i sin vardag 

• öka och stärka sitt sociala nätverk 

• öka motivationen och vilja till att engagera sig i samhället 

• få ökad kännedom om hjälp och stöd som finns i samhället 

• sprida kunskapen vidare till kompisar och familj 
 
Fyra grupper med totalt 32 tjejer träffades vid sex olika tillfällen och samtalade 
kring olika teman som rättigheter, normer, självkänsla, hälsa, nära relationer 
och framtid. Träffarna hölls först på Integra och sedan på Unik. Det fanns 
även möjlighet till enskilda samtal efteråt.  
 
En av utmaningarna har varit att komma i kontakt med tjejerna och få dem att 
komma till träffarna. En annan att få tjejerna att prata om sig själva när 
familjen tidigare har varit den minsta enheten. Också svårighet att få rätt tolk.  
 
Projektet har varit en framgång på så sätt att det har bildats ett nätverk tjejerna 
emellan, samverkan har fungerat bra med Unik, Konstmuseet, LNU med flera, 
målgruppen har fått tillgång till nya arenor (fritidsgårdar, sporthallar, kultur).  
 
En fråga ställdes om vad som händer efter projektet slut. NBV ser gärna en 
samverkan framöver och har kontakt med målgruppen. Charlotte och Carolina 
berättade att metodmaterialet nu ska redovisas och spridas.  
 
Fryshuset berättade om ett pågående projekt kring innovation där de söker 
tjejer från socioekonomiskt utsatta områden för att ta tillvara deras 
innovationsförmåga. Fryshuset är dels intresserade av att få ta del av projektets 
erfarenheter, dels komma i kontakt med de medverkande tjejerna.  
 
Informationen lades till handlingarna.  

§ 5 Laget runt  
Dagordningspunkten utgick vid dagens möte. 

§ 6 Presentation av återblick/sammanställning av 2023  
Dagordningspunkten utgick vid dagens möte. 

§ 7 Dialog om Integrationsrådets arbete under 2024  
Dialog fördes i grupper om hur rådet vill jobba under 2024 och vilka frågor 
rådet vill fokusera på.  
 
Grupp 1: Behov av mer samverkan mellan aktörerna i rådet. Vilka behov finns 
där de kan stötta? Gärna kontakt mellan rådets möten, kanske via teams? Mer 
samarbete i stället för konkurrens. Går rådets möten att ha hos 
organisationerna framöver, eller på mötesplatserna? Viktigt att klargöra vilka vi 
arbetar för. Endast nyanlända eller även de som varit i Kalmar i flera år och 
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inte integrerats gällande språk, jobb etc.? Språkträning är ett tydligt exempel där 
organisationerna kan bidra till att förbättra anställningsbarheten.  
 
Grupp 2: Positivt med grupparbeten! Den negativa utflyttningen är en 
nyckelfråga. Varför? Brist på sociala sammanhang? Barn och unga kommer inte 
in i fritids- och kulturlivet? Här kan skolan och rektorer göra en insats för att 
bjuda in. Utifrån ett arbetsgivarperspektiv finns det behov av en längre 
integrationstid. Vad innebär det att arbeta i Sverige, möjligheter resp. krav. 
Svårt för unga att komma ut i arbetslivet. Hur kan seniorer bli mer öppna och 
ta emot de som upplever ensamhet? Jämställdhetsperspektivet behöver 
breddas. Det är önskvärt med en plattform för aktiviteter/evenemang där 
organisationerna kan nå ut med allt som arrangeras – här behövs hjälp! 
 
Grupp 3: Viktigt att företagen ser sin roll i integrationen. +1-jobb och 
praktikplatser kan innebära en möjlighet att få in en fot. I dag är 
förväntningarna på företagarna för låga, måste tala med dem på rätt sätt. Det 
handlar inte om att få billig arbetskraft utan om att bidra till samhällsbygget. 
Våga prata ideologi och värderingar! KFF och Fryshuset samarbete kring 
enklare jobb. Länsstyrelsen behöver hjälpa till att samordna, det behövs fler 
aktörer än de som sitter i integrationsrådet. Kanske behövs en kurs för inrikes 
födda om hur det är att vara nyanländ? 
 
Grupp 4: Samverkan är viktig. Även om inflödet just nu är lågt finns behovet 
av integrationsinsatser fortfarande. Gärna träffas framöver och lära känna 
varandra i mindre grupper. Hur ska företag bemötas för att de med stolthet ska 
vilja ta emot nyanlända? 4H lyfte värdet av ideellt arbete som ger erfarenhet 
och kan leda till jobb, det behöver spridas.  

§ 8 Ett Kalmar för alla – kommande ansökningsomgång 
Joanna Talundzic informerade om kommande ansökningsomgång för medel 
inom ramen för ”Ett Kalmar för alla”. Fokus ligger på sommarlovsaktiviteter. 
Sista dag för ansökan är den 10 mars.  

§ 9 Avslutning 
Olle Olson avslutade mötet med att tacka alla som deltagit. Nästa sammanträde 
är den 8 maj 2024.  
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